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Please circulate 

Call for papers 

IUSSP Seminar on Intergenerational Ties and Transitions to Adulthood
Milan, Italy, 8-9 November 2010
Organized by Bocconi University, the MacArthur Network on Transitions to Adulthood and the IUSSP Scientific Panel on Transitions to Adulthood in Developed Countries. 

Deadline for submissions: 15 September 2010. 

Becoming an adult is linked to the acquisition of resources, skills and roles that mark autonomy and independence from the natal family. Even before the crucial period of transition to adulthood, ties between generations profoundly shape the acquisition of resources and skills (such as human and social capital). During the increasingly longer and more complex transition to adulthood, intergenerational ties influence subsequent choices and trajectories. Intergenerational transfers can on the one hand facilitate the transition to independence for some young adults; for others, the absence of transfers may contribute to the reproduction of social inequality. After the transition to adulthood, intergenerational ties persist, creating life long economic and emotional bonds.  Cultural differences and welfare institutions are also importantly influencing the relative importance of intergenerational ties before, during and after the transition to adulthood. 

In this seminar, we will deal with the interplay between intergenerational ties before, during, and after the early adult years employing historical, comparative and dynamic methods of analysis.  We welcome innovative contributions making use of longitudinal and/or intergenerational data, of original methods, of international comparisons. Although the focus is on developed countries, contributions addressing the issue at the global level or comparisons between developed and developing countries are welcome. 

The IUSSP Scientific Panel on Transitions to Adulthood in Developed Countries invites researchers in the field to submit at latest by 15 September 2010 a short 300-word abstract AND a full paper, which must be unpublished, or an extended abstract, as an e-mail attach to Patricia Miller (pmiller@pop.upenn.edu). 

A full announcement and description of this seminar is available at: http://www.iussp.org/Activities/trans/call10.php 

For further information, please contact Patricia Miller (pmiller@pop.upenn.edu).

Veuillez faire circuler 

Appel à communications 

Liens intergénérationnels et transitions vers l'âge adulte
Milan, Italie, 8-9 novembre 2010
Organisé par l'Université Bocconi, le MacArthur Network on Transitions to Adulthood et le Comité scientifique de l'UIESP sur les Transitions vers l’âge adulte dans les pays développés. 

Date limite de soumission : 15 septembre 2010. 

Devenir adulte implique l'acquisition des ressources, des compétences et des rôles qui caractérisent l'autonomie et l'indépendance à l’égard de la famille où l’on est né. Même avant la période cruciale de transition vers l'âge adulte, les liens entre les générations façonnent profondément cette acquisition de ressources et de compétences. Au cours de la transition vers l’âge adulte, de plus en plus longue et complexe, les liens intergénérationnels influencent les choix et les trajectoires. Les transferts intergénérationnels peuvent faciliter la transition vers l'indépendance pour certains jeunes adultes ; pour d'autres, l'absence de transferts peut contribuer à la reproduction des inégalités sociales. Après le passage à l& #39;âge adulte, les liens intergénérationnels persistent, créant des liens économiques et affectifs qui peuvent durer toute la vie. Les différences culturelles et les systèmes de protection sociale ont également une influence sur le rôle des liens intergénérationnels avant, pendant et après la transition à l'âge adulte. 

Dans ce séminaire, nous traiterons des interactions entre les liens intergénérationnels avant, pendant et après les la transition, en utilisant des méthodes d’analyse historiques, comparatives et dynamiques.Nous recherchons des contributions novatrices faisant usage de données longitudinales et/ou intergénérationnelles, de méthodes originales et de comparaisons internationales.Le séminaire traitera des pays développés mais des communications sur la transition vers l’âge adulte en général, ou sur les comparaisons entre pays développés et en développement sont également bienvenues. 

Le Comité scientifique de l’UIESP sur les transitions vers l’âge adulte dans les pays développés invite les chercheurs dans ce domaine à soumettre au plus tard le 15 septembre 2010, un court résumé de 300 mots ET une communication complète inédite ou un résumé détaillé. La soumission se fera par email adressé à Patricia Miller (pmiller@pop.upenn.edu) avec les documents en pièces jointes. 

La langue de travail lors du séminaire sera l'anglais. Les résumé, résumé détaillé et communication complète devront donc être soumis et présentés en anglais. 

Une annonce complète en anglais de ce séminaire est disponible à : http://www.iussp.org/Activities/trans/call10.php 

Pour plus d’information, veuillez contacter Patricia Miller (pmiller@pop.upenn.edu). 

